



# دعوة للتعاون في بناء صناعة وطنية متقدمة لمواد طب الأسنان

An invitation to collaborators, companies, and experts to help build Saudi Arabia's advanced dental materials industry

يدعوا مصنع رواد الابتسامة لمواد طب الأسنان الأفراد والشركات والجهات الراغبة إلى الإسهام بأفكارها وتقنياتها ومنتجاتها وخبراتها وحلولها أو استثماراتها، للمشاركة في تطوير صناعة وطنية متقدمة لمواد طب الأسنان في المملكة العربية السعودية، بما ينسجم مع مستهدفات رؤية المملكة 2030 في بناء قطاع صناعي وطني تنافسي، وتقليل الاعتماد على الاستيراد، وتوطين التقنيات المتقدمة.

RIF invites individuals, companies, and organizations to contribute ideas, technologies, products, expertise, solutions, or investment toward building an advanced national dental materials industry in line with Saudi Vision 2030's goals of building a competitive national manufacturing base, reducing import dependence, and localizing advanced technologies.

تصنيع متقدم

Advanced Manufacturing

جودة عالية

High Quality

ابتكار مستمر

Continuous Innovation

فرص نمو

Growth Opportunities

منتج سعودي

Saudi Product, Global Quality

## Why Now, Why RIF

## لماذا الآن، ولماذا مصنع رواد الابتسامة؟

### نمو القطاع واعتماد على الاستيراد

#### Sector Growth, Import Dependence

يشهد قطاع طب الأسنان في المملكة نمواً مستمراً مدفوعاً بتوسع الخدمات الصحية وزيادة الوعي الوقائي والتجميلي، في حين لا تزال غالبية المواد والأجهزة المستخدمة في العيادات والمعامل السنية مستوردة. يبني مصنع رواد الابتسامة قدرات تصنيعية محلية تبدأ بالمواد الأكثر استخداماً وتتوسع نحو المستهلكات والأجهزة الصغيرة، ثم الأجهزة الكبيرة والتقنيات المتقدمة.

Saudi Arabia's dental sector continues to grow alongside expanding healthcare services and rising preventive and cosmetic demand — yet most materials and equipment used in clinics and labs today are imported. RIF is building local manufacturing capacity that starts with the most-used materials and expands into consumables, small equipment, then large equipment and advanced technologies.

### فرصة سوقية نادرة

#### A Rare Market Gap

لا يوجد حالياً أي مصنع سعودي متخصص في تصنيع مواد طب الأسنان، رغم اتساع السوق المحلي والإقليمي — إذ يعاني الشرق الأوسط بأكمله من نقص حاد في التصنيع المحلي لهذه المواد ويعتمد بشكل شبه كامل على الاستيراد. هذا يضع مصنع رواد الابتسامة في موقع الرائد الأول في السوق، مع فرصة حقيقية للتوسع السريع نحو التصدير.

There is currently zero dedicated Saudi factory for dental materials, despite a sizeable local and regional market — the entire Middle East faces an acute shortage of local manufacturing in this category and relies almost entirely on imports. This positions RIF as a genuine first mover, with a real path to rapid export expansion.

### دعم حكومي مؤكد

#### Confirmed Government Backing

أطلقت هيئة المحتوى المحلي والمشتريات الحكومية "القائمة الإلزامية للمنتجات الوطنية"، وهي أداة نظامية تُلزم الجهات الحكومية — وفي مقدمتها المستشفيات ومنشآت وزارة الصحة — بشراء المنتجات المدرجة فيها حصرياً من مصانع وطنية مؤهلة. شملت تحديثات القائمة قطاع المستلزمات الطبية، وتتوسع الهيئة باستمرار في إدراج منتجات جديدة ضمن هذا القطاع، مما يمنح منتجات مصنع رواد الابتسامة قاعدة طلب مضمونة عند إدراجها.

The Local Content and Government Procurement Authority (LCGPA) operates a "Mandatory List" of national products — requiring government entities, foremost hospitals and Ministry of Health facilities, to buy listed products exclusively from qualified national factories. Medical supplies are already included, and the Authority keeps expanding it — meaning a guaranteed demand base for RIF's products once listed.

### دعم حكومي للتصدير

#### Government Export Backing

يهدف بنك التصدير والاستيراد السعودي إلى تعزيز تنمية الصادرات السعودية غير النفطية وزيادة تنافسيتها في الأسواق العالمية في مختلف القطاعات، وذلك من خلال تقديم حلول ائتمانية لتمويل الصادرات، والضمانات، وتأمين ائتمان الصادرات بمزايا تنافسية، وذلك ضمن أهداف ومرتكزات رؤية المملكة 2030 المعنية بزيادة نسبة الصادرات غير النفطية إلى الناتج الإجمالي المحلي غير النفطي.

The Saudi Export-Import Bank works to grow Saudi non-oil exports and strengthen their competitiveness in global markets across sectors, through export finance credit solutions, guarantees, and export credit insurance — supporting Vision 2030's goal of raising non-oil exports as a share of non-oil GDP.

## The Manufacturing Roadmap: Three Phases

## خارطة طريق التوسع الصناعي

هذه هي مراحل توسع الإنتاج المستقبلية لمصنع رواد الابتسامة — وليست مراحل زمنية للتعاون. يمكن للتعاون معنا أن يبدأ في أي مرحلة من هذه المراحل.

These are RIF's future production expansion stages — not a collaboration timeline. Partnership with us can begin at any of these phases.



نقطة البداية لصناعة مصنع رواد الابتسامة: منتجات متقدمة لدعم طب الأسنان الرقمي والتقليدي، تبدأ بالمواد الأكثر استخداماً في العيادات والمعامل لضمان أثر سريع وقاعدة طلب مستقرة، ثم تتوسع تدريجياً لتغطي فئات أوسع من مواد الترميم والتعويض والتقويم.

RIF's starting point: advanced materials for digital and conventional dentistry, beginning with the most-used materials to ensure quick impact and a stable demand base, then expanding gradually across restorative, prosthetic, and orthodontic categories.

#### فئات المنتجات · PRODUCT CATEGORIES

|                         |                             |
|-------------------------|-----------------------------|
| Dental Ceramics         | المواد الخزفية السنية       |
| Restorative Materials   | مواد طب الأسنان الترميمية   |
| Endodontic Materials    | مواد علاج الجذور            |
| Clear Aligner Materials | مواد وتقنيات التقويم الشفاف |



تمتد هذه المرحلة لتغطية كل ما تحتاجه العيادات والمعامل من مستهلكات وأدوات وأجهزة صغيرة يومياً، بما يعزز الاكتفاء المحلي في المشتريات المتكررة ويقلل التكلفة التشغيلية للممارس السني.

This phase covers everything clinics and labs need day-to-day in consumables, instruments, and small equipment — strengthening local self-sufficiency in recurring purchases and lowering practitioners' operating costs.

#### PRODUCT CATEGORIES · فئات المنتجات

|                     |                 |
|---------------------|-----------------|
| Consumables         | المستهلكات      |
| Instruments         | الأدوات         |
| Small Equipment     | الأجهزة الصغيرة |
| Auxiliary Materials | مواد مساعدة     |



المرحلة الأكثر تقدماً في خارطة الطريق، وتشمل حلولاً وتقنيات ذات قيمة مضافة أعلى لرفع كفاءة العيادات والمعامل السنية — من الكراسي والأجهزة التصويرية إلى الزراعات السنية والتقنيات المتقدمة، بما يمثل فرصة استثمار طويلة المدى مع نمو الطلب المحلي.

The most advanced stage of the roadmap: higher-value technologies that enhance clinical and lab performance — from dental chairs and imaging systems to implants and advanced technologies, representing a longer-term investment opportunity as local demand matures.

#### PRODUCT CATEGORIES · فئات المنتجات

Large Clinical & Lab Equipment

أجهزة كبيرة للعيادات والمختبرات

Dental Implants & Accessories

زراعة الأسنان وملحقاتها

Other Advanced Technologies

تقنيات متقدمة أخرى

Maintenance & Technical Support

الصيانة والدعم الفني

## The Value We're Building Together

## القيمة التي نبنيها معاً

### Advanced Manufacturing

### تصنيع متقدم

اعتماد خطوط إنتاج ومعايير تصنيع حديثة تضاهي الممارسات العالمية في صناعة مواد طب الأسنان.

Modern production lines and manufacturing standards on par with global dental materials practice.

### High Quality

### جودة عالية

التزام صارم بمعايير الجودة والسلامة السريرية في كل مرحلة من مراحل التصنيع.

Rigorous quality and clinical-safety standards at every stage of manufacturing.

## Continuous Innovation

## ابتكار مستمر

مساحة دائمة لتطوير مواد وتقنيات جديدة بالتعاون مع مبتكرين وباحثين ومختصين.

An ongoing pipeline for new materials and technologies, developed with innovators, researchers, and specialists.

## Growth Opportunities

## فرص نمو

مسارات تعاون وشراكة تتوسع مع نمو الصناعة عبر مراحلها الثلاث.

Investment and partnership pathways that expand as the industry grows across its three phases.

## Saudi Product, Global Quality منتج سعودي بجودة عالمية

منتجات مصنعة في المملكة، مصممة للتنافس محلياً وعالمياً، ولتحمل هوية سعودية في صناعة عالمية.

Products manufactured in the Kingdom, built to compete locally and globally — carrying a Saudi identity into a global industry.

## From Idea to Market

## من الفكرة إلى الأسواق

١

Idea

فكرة



٢

Development

تطوير



٣

Manufacturing in KSA

تصنيع في المملكة



٤

Saudi-Made Product

منتج سعودي



٥

Local & Global Markets

الأسواق المحلية والعالمية

## Collaboration Opportunities

## فرص التعاون

نرحب بالأفكار والخبرات والبحوث والشراكات الصناعية والاستثمار، بما يسهم في بناء صناعة وطنية متقدمة لمواد طب الأسنان.

We welcome ideas, expertise, research, industrial partnerships, and investment that contribute to building an advanced national dental materials industry.



### Ideas & Innovation

### الأفكار والابتكار

مقترحات وأفكار جديدة لمنتجات أو حلول تخدم صناعة مواد طب الأسنان.

New product or solution concepts for the dental materials industry.



### Research & Development

### البحث والتطوير

تعاون بحثي لتطوير مواد وتقنيات جديدة أو تحسين القائم منها.

Research collaboration to develop new materials/technologies or improve existing ones.



### Strategic Partnerships

### الشراكات الصناعية

تحالفات مع جهات محلية وعالمية لنقل المعرفة والتقنية.

Alliances with local and global entities for technology and knowledge transfer.



### Manufacturing & Production

### التصنيع والإنتاج

مشاركة في الإنتاج الفعلي للمواد والمنتجات ضمن مراحل مصنع رواد الابتسامة الثلاث.

Direct participation in producing materials and products across RIF's three phases.



### Production Line Investment

### الاستثمار في خطوط الإنتاج

الاستثمار في إنشاء خط إنتاج كامل أو المساهمة في جزء من تكلفته داخل المصنع، دون المشاركة في ملكية المصنع.

Investing in a complete production line or contributing to part of its cost within the factory, without acquiring ownership in the factory.



### Market Expansion

### التسويق والتوسع

دعم توزيع المنتجات وتوسيع حضورها في الأسواق المحلية والعالمية.

Supporting distribution and expanding product presence in local and global markets.

## Who Can Collaborate With Us

## من يمكنه التعاون معنا؟

Investors

المستثمرون

Companies

الشركات

Manufacturers

المصنعون

Innovators

المبتكرون

Researchers

الباحثون

Experts & Specialists

الخبراء والمختصون

Let's Build the Future, Together

لنبداً ببناء المستقبل معاً

إذا كانت لديك فكرة أو تقنية أو منتج أو خبرة يمكن أن تسهم في هذه الرحلة، فنحن ندعوك للتواصل معنا. سواء كنت باحثاً أو مبتكراً لديه حل يستحق التطوير، أو شركة تمتلك تقنية أو منتجاً قابلاً للتوطين، أو خبيراً في المجال — لدينا مسار للحديث معك.

If you have an idea, technology, product, or expertise that could contribute to this journey, we invite you to reach out. Whether you're a researcher or innovator with a solution worth developing, a company with technology or a product ready for localization, or a specialist in the field — there's a path for us to talk.

Website

[www.RIF.sa](http://www.RIF.sa)



Email

[info@RIF.sa](mailto:info@RIF.sa)



تسجيل الاهتمام بالتعاون

Register Your Interest in Collaborating



مصنع رواد الابتسامة لمواد طب الأسنان · المملكة العربية السعودية

Rowad Al-Ibtisamah Factory for Dental Materials · Kingdom of Saudi Arabia